
Protokół NR XLVII/10
z XLVII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 27 kwietnia 2010r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły 
/czas trwania od godz. 12,00 – 14,26/

Obrady XLVII sesji otworzył  Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak
stwierdzając, Ŝe w sesji uczestniczy 23 radnych – lista obecności stanowi załącznik
do protokołu.

Minutą ciszy uczczono pamięć ofiar katastrofy pod Smoleńskiem.

Przewodniczący  Rady  powitał  przybyłych  gości  –  listy  obecności  stanowią
załączniki do protokołu.

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły
wprowadził do porządku obrad sesji 2 projekty uchwał w sprawach:

1. udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego – jako pkt. 21;
2. utworzenia  obwodów głosowania  w  Szpitalu  Specjalistycznym w  Pile  im.

Stanisława Staszica i w Domu Pomocy Społecznej im. Jana Pawła II w Pile dla
przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej - jako pkt.22.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe:
a/ otwarcie sesji;
b/ stwierdzenie quorum;
c/ przyjęcie protokołu z  obrad XLVI sesji Rady Miasta Piły.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy  XLVI a XLVII sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w
okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budŜetu miasta Piły za
2009 rok  /Zarządzenie Nr 865/31/10 Prezydenta Miasta Piły z dnia 11 marca
2010  w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania budŜetu
miasta Piły za 2009r./.

5. Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2009r.
6. Informacja z realizacji  interpelacji  i  zapytań  Radnych Rady Miasta Piły za

2009r.
7. Informacja w sprawie interwencji, skarg i wniosków mieszkańców w 2009r.
8. Analiza za 2009 rok z realizacji wniosków i postulatów posłów i senatorów.
9. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2009r.
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10.Projekt uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania
budŜetu  miasta  Piły  za  pierwsze  półrocze,  informacji  o  kształtowaniu  się
wieloletniej prognozy finansowej, w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć o
których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach
publicznych  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego
jednostek za pierwsze półrocze.

11.Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej.
12.Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,

odraczania  spłat  lub  rozkładania  na  raty  naleŜności  pienięŜnych  mających
charakter cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego
lub jej jednostkom podległym.

13.Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2010 rok.
14.Projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzania  z  mieszkańcami  jednostek

pomocniczych Gminy Piła konsultacji dotyczącej zmiany statutów Osiedli.
15.Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność

Gminy Piła.
16.Projekt  uchwały  w sprawie  wyraŜenia  zgody na  wydzierŜawienie  w trybie

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła.
17.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty

z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności
nieruchomości.

18.Projekt uchwały uchylający uchwałę Nr XLV/458/01 Rady Miejskiej w Pile z
dnia 27 listopada 2001r. w sprawie zamiany gruntów.

19.Projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów.
20.Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2009 roku Ŝądaniach, o

których mowa w art, 36 ust. 1-3 i ust. 5  i wydanych decyzjach, o których
mowa w art. 37 ust. 6 i  7 ustawy  z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i
zagospodarowaniu przestrzennym.

21.Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego.
22.Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  Szpitalu

Specjalistycznym  w  Pile  im.  Stanisława  Staszica  i  w Domu  Pomocy
Społecznej im. Jana Pawła II w Pile dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta
Rzeczpospolitej Polskiej.

23.Interpelacje i zapytania.
24.Sprawy róŜne.
25.Zamknięcie obrad.

Sekretarz  obrad Jarosław Kotwica złoŜył  informacj ę  w sprawie protokołu  z
XLVI sesji Rady Miasta Piły  - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół  z  XLVI  sesji  Rady  Miasta  Piły  został  przyjęty  jednogłośnie,  bez
odczytania.
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Ad-2/
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy XLVI a XLVII sesj ą Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag –
informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/
Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  o  pracach  Prezydenta  Miasta  Piły  w
okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły
przyj ęte zostało bez uwag – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/
Sprawozdanie roczne z wykonania budŜetu miasta Piły za 2009 rok omówiła
Skarbnik Miejski Danuta Drabik – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz przestawił Uchwałę
Nr 1/2010r Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 15 kwietnia 2010r. w
sprawie opinii o wykonaniu budŜetu Gminy Piła za rok 2009 oraz wniosku o
udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za rok 2009 – uchwała stanowi
załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  przedstawił  2  uchwały
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawach:

1. wyraŜenia  opinii  o  przedłoŜonym  przez  Prezydenta  Miasta  Piły
sprawozdaniu z  wykonania  budŜetu miasta  za 2009r.  -  uchwała RIO w
załączeniu protokołu;

2. wyraŜenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o
udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły  absolutorium z  tytułu  wykonania
budŜetu za 2009r. - uchwała RIO w załączeniu protokołu.

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
poinformował, Ŝe za przyjęciem sprawozdania z wykonania budŜetu miasta Piły
za 2009 rok głosowało 2 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował, Ŝe
sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Piły za 2009 rok Komisja przyjęła
jednogłośnie.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Radosław  Ciemięga
poinformował,  Ŝe Komisja   przyjęcia  sprawozdania  nie  głosowała,  głosowała
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium.
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Ad-5/
Informacj ę z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2009 rok omówił Sekretarz
Gminy Leszek Partyka – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/
Informacj ę  z  realizacji  interpelacji  i  zapytań  Radnych Rady  Miasta  Piły  za
2009r. przedstawił Sekretarz Gminy – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/
Sekretarz  Gminy  Leszek   Partyka  przedstawił  informację  w  sprawie
interwencji,  skarg  i  wniosków  mieszkańców  w  2009r.  -  informacja  stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-8/
Analizę  za  2009 rok  z  realizacji  wniosków i  postulatów posłów i  senatorów
przedstawił Sekretarz Gminy – analiza stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/
W sprawie projektu uchwały dotyczącego absolutorium dla Prezydenta Miasta
Piły za 2009 rok głos zabrali:

Przewodniczący Komisji  BudŜetu i  Rozwoju Miasta  Tadeusz Rzemykowski  i
Komisji  Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformowali, Ŝe Komisje ww.
projektu uchwały nie głosowały.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Radosław  Ciemięga
poinformował,  Ŝe  za  udzieleniem  absolutorium opowiedziało  się  4  członków
Komisji, 3 wstrzymało się od głosu.

Radny Hubert Ciechanowski m. in. stwierdził:
odnośnie absolutorium Klub Radnych PiS chciałby przedstawić następujące wnioski
– budŜet taki, jak został zaplanowany, z wprowadzonymi autopoprawkami w ciągu
roku,  został  zrealizowany  przez  Pana  Prezydenta;   niepokoi  nas  kwestia,  Ŝe nie
zawsze,  będąc  w opozycji  do  Pana Prezydenta  i  do  jego  propozycji,  które  były
zawarte w budŜecie, kierunki, które zostają  określone w budŜecie i  które poprzez
absolutorium  będą,  lub  nie  będą  głosowane,  bo  nie  znam  jeszcze  wyników
głosowania, będą  zatwierdzone, to Ŝe skupiamy się,  budŜet głownie skupia się na
tych  największych  inwestycjach,  pomijając  te  mniejsze  inwestycje,  czyli  nie
przykładając wagi do tych mniejszych inwestycji,  chodzi tu głównie o inwestycje
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drogowe, o sprzedaŜ majątku, która wzmocniłaby, zwiększyłaby dochody budŜetu,
gdzie  ten  majątek  mieliśmy;  przytoczę  przykład  poligonu,  gdzie  sprzedaŜ  tego
majątku  wzmocniłaby,  zwiększyłaby  dochody w  budŜecie   i  takŜe zwiększyłaby
moŜliwość  wydatków lub ograniczyłaby deficyt  budŜetowy,  który  juŜ  jest  dosyć
duŜy, co prawda, nie ta duŜy jak budŜet państwa, gdzie został przekroczony próg
bezpieczeństwa, ale  w tym kierunku mam nadzieję nie będzie to szło; Klub Radnych
Prawa i  Sprawiedliwości,  my wstrzymamy się  od głosu jeśli  chodzi  o udzielenie
absolutorium dla Pana Prezydenta.

Radny Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:
to miał być budŜet lepszy niŜ dotychczas; budŜet, który   przyjęliśmy ponad rok temu
na 2009 rok  miał  być  budŜetem,  jakiego nie było;  patrząc na udział  wydatków
inwestycyjnych, na wewnętrzną strukturę,  niestety w sposób nie dość zadowalający
został on zrealizowany; zrealizowano jedynie 41% wydatków majątkowych na drogi
publiczne,  gminne,  na  niektóre  inwestycje  przetargi nawet  nie  zostały  jeszcze
ogłoszone, zaledwie 86% dochodów z majątku gminy pozyskano do sprzedaŜy w
stosunku  do  planu,  ponad  17  milionowy   wzrost  deficyty  budŜetowego,  tych
zastrzeŜeń jest więcej; okazało się po raz kolejny, Ŝe całkiem nie najgorszy budŜet
napotkał  na  trudności  w  realizacji  stąd  trudno  poprzeć  dzisiejszą  uchwałę  o
wykonaniu tego budŜetu i udzieleniu absolutorium Prezydentowi Piły. 

Przewodniczący  Rady  zapytał,  kto  jest  za  udzieleniem  absolutorium
Prezydentowi Miasta Piły za 2009r, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej –
za udzieleniem absolutorium głosowało 12 radnych, 11 radnych wstrzymało się
od głosu – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
to głosowanie mogę określić jako głosowanie salomonowe, które zgodnie z zapisami
ustawy o samorządzie terytorialnym i szeregu innych kwituje wykonanie budŜetu,
wprawdzie na niŜszym z moŜliwych, ale jednak wynikiem pozytywnym; na kanwie
tego, niezaleŜnie od słów, które padły ze strony przedstawicieli klubów partyjnych w
Radzie,   chciałbym podziękować naczelnikom, kierownikom, dyrektorom zakładów
za to, Ŝe mimo trudności ubiegłego roku, które szczególnie w pierwszych miesiącach
rysowały bardzo czarny obraz moŜliwości samorządu, a dzięki pracy których udało
się wykonać dochody budŜetu prawie na poziomie 100%, bo ten 1 % jest  praktycznie
prawie niezauwaŜalny, a jednocześnie sprowadzić wydatki do poziomu takiego, iŜ
ubiegły  rok  zakończyliśmy  nadwyŜką  budŜetową  umoŜliwiającą  wpisanie  w
tegoroczny   budŜet  kolejnych  przedsięwzięć;  padło  tu  stwierdzenie,  Ŝe  sprzedaŜ
majątku  to  poziom  niespełna  15  punktów  niŜszy  od  załoŜonego,  przy  czy
wskazywano m. in. jako jedną  z przyczyn tego niezrealizowany zamiar sprzedaŜy
poligonu; uwaŜam Ŝe miasto na tym akurat nie straciło, Ŝe ta sprzedaŜ nie doszła w
okresie dekoniunktury  do skutku, bo być moŜe my, być moŜe inni radni, za  jakiś
czas,  będą  mogli  uznać za osiągnięcie miasta sprzedaŜ  tego terenu w określonej,
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oczekiwanej  wysokości;  dalej  realizacja  wydatków  majątkowych  inwestycji,
szczególnie drogowych, nie zawsze  wskaźnik kasowy równy jest zaawansowaniu,
nie zawsze zaawansowanie zaleŜne jest  tylko i  wyłącznie  od tych,  którym przed
paroma minutami dziękowałem, szereg inwestycji  wymaga uzyskania określonych
uzgodnień, a nie zawsze organy uzgadniające posługują się maksymą - jeŜeli  nie ma
przeciwwskazań, to dajmy zgodę jak najszybciej, bo tego wymaga interes społeczny,
z tym bywa róŜnie w związku z czym były sytuacje takie, gdzie nie mieliśmy wpływu
na to,  iŜ  mimo  Ŝe wszelkie przygotowania zostały  zrealizowane,  to  z inwestycją
ruszyć  nie moŜna było; to jest dwunasty budŜet, który oceniany był przez kolejną
radę   w tej kadencji, budŜet oceniony z najbardziej mizernym wynikiem, tym nie
mniej  sądzę,  Ŝe ostatecznego rozliczenia zadań,  które sobie stawialiśmy, obietnic,
które składaliśmy, dokona i tak społeczeństwo.

Ad-10/
Projekt uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania
budŜetu  miasta  Piły  za  pierwsze  półrocze,  informacji  o  kształtowaniu  się
wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć o
których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach
publicznych  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego
jednostek za pierwsze półrocze omówiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik. 

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje ww. projektu
uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/
Projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  prac  nad  projektem  uchwały  budŜetowej
omówiła Skarbnik Danuta Drabik.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/
Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i  trybu umarzania,
odraczania  spłat  lub  rozkładania  na  raty  naleŜności  pienięŜnych  mających
charakter cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego
lub jej jednostkom podległym przedstawiła Pani Danuta Drabik.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2009 rok wraz z
autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:
zmiany dotyczą Biura Funduszy Europejskich, zwiększamy tam wydatki o 90 tys.  zł,
poprzednio  było  80  tys.  zł,  to  jest  łącznie  170  tys.,  a  tytuł  jest  następujący
„ opracowanie audytu przedsięwzięć inwestycyjnych Gminy Piła kwalifikujących się
do dofinansowania funduszami europejskimi w okresie programowania  2007 – 2013
wraz z dokumentami aplikacyjnymi wybranych przedsięwzięć; czy to jest tylko to, co
wskazuje tytuł, czy w zakres  tego wchodzi coś jeszcze, jeŜeli tak, to co. 

Prezydent Paweł Dahlke m. in. stwierdził:
ta  zmiana  w  tym  projekcie  uchwały  w  Biurze  Funduszy Europejskich  jest
spowodowana tym, Ŝe kończy się termin, kiedy środki niewygasające są waŜne, jest
to przejście środków niewygasających do dochodów bieŜących natomiast  jest  ten
audyt  i  przygotowanie  5  projektów;  to  jest  umowa,  która  została  podpisana   w
wyniku przetargu w roku 2007, na początku tego okresu budŜetowania; warunki były
takie, Ŝe firma dostaje pieniądze dopiero po tym, jak procedurę formalną pozytywnie
dany wniosek przejdzie; do dzisiaj na kilka projektów, które w wyniku audytu zostały
przez  nas  wybrane  wnioski,  nie  zostały  przez  Urząd  Marszałkowski  rozpisane
konkursy i upływa termin waŜności umowy; firma za te projekty, które  przygotowała
za tą  dokumentację nie dostanie ani złotówki natomiast ta zmiana jest spowodowana
tylko tym  przeniesieniem środków niewygasających poniewaŜ umowa jest do końca
kwietnia,  a  płatność  nastąpi  jeszcze  w  maju,  a  środki  są  do  końca kwietnia  na
niewygasających zapisane.

Radny Rafał Zdzierela m. in stwierdził:
170 tys. zł ma być przeznaczona na ten cel, to co się stanie z tą kwotą pieniędzy? 

Prezydent Paweł Dahlke m. in. stwierdził:
26 tys. brutto zostanie wykorzystanych na końcówkę tej umowy na projekt związany
z  Centrum  Strzelectwa  Sportowego,  który  dostał  ocenę  pozytywną  w  Urzędzie
Marszałkowskim, pozostałe kwoty będą w Biurze Funduszy. 
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Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
to nie jest zwiększenie wydatków na ten cel, a przeniesienie z pozycji ubiegłorocznej
do tegorocznej ze względu na upływ terminu.

Radny  Rafał  Zdzierela  zapytał,  czy  podobne  audyty  były  przeprowadzone  w
zakresie wydatków miękkich?

Prezydent Paweł Dahlke m. in. stwierdził:
ten audyt w 2007 roku obejmował z jednej strony miasto, a z drugiej strony wszystkie
jednostki miejskie i obejmował inwestycje twarde i miękkie; umowa była podpisana
na opracowanie 3 projektów twardych i 2 miękkich.

Za  podjęciem   uchwały  z  autopoprawką  głosowało  14  radnych,  9  radnych
wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/ 
Projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  z  mieszkańcami  jednostek
pomocniczych  Gminy  Piła  konsultacji  dotyczącej  zmiany  statutów  Osiedli
przedstawił Sekretarz Partyka.

Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  wyraŜeniu  przez  Komisje  Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  19  radnych,  2  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-15/
Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaŜy  nieruchomości  stanowiących własność
Gminy  Piła  zreferowała  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami
Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radna Maria Miler zgłosiła wniosek o dopisanie,  w § 1 i w Załączniku Nr 1, po
wyrazie” przetargu”,  wyrazu „nieograniczonego”.

Za ww. wnioskiem głosowało 9 radnych, 7 radnych było przeciwnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu, wniosek został przyjęty większością głosów.
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Uchwała, z przyjętym wnioskiem, podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-16/
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyraŜenia  zgody  na  wydzierŜawienie  w  trybie
bezprzetargowym  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  omówiła
Naczelnik Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Krzysztof Szewc zapytał jakie będą skutki, gdy Rada uchwały nie podejmie?

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
gdy  dokonywaliśmy  operacji  zakupu  udziałów  to  precyzyjnie  wyjaśniliśmy,  Ŝe
efektywność  tej  inwestycji,  z  punktu  widzenia  budŜetu  miasta  wiąŜe  się  to  z
przyszłym  świadczeniem  usług  polegających  na  dzierŜawie  przez  gminę  tej
nieruchomości w spółce, którą utworzyła gmina po to, by w oparciu o opinię prawną
Urzędu Skarbowego moŜna było VAT, jaki na tej inwestycji musieliśmy zapłacić,
odzyskać; ta uchwała jest konsekwencją tamtej decyzji; gdyby Rada tej decyzji nie
podęła, to Prezydent nie będzie miał wyjścia i będzie wydzierŜawiał, jak ustawa do
tego uprawnia, na okresy krótsze jak 3 lata. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/
Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  przedstawiła  projekt
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu
przekształcenia  prawa  uŜytkowania  wieczystego  w  prawo  własności
nieruchomości.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radna Maria Miler m. in. stwierdziła:
zgodnie z zapisami ustawy Rada moŜe, ale nie musi podjąć tej uchwały; bonifikata
ma dotyczyć uŜytkowników wieczystych ubiegających się o przekształcenie prawa
uŜytkowania wieczystego w prawo własności dla gruntów  nabytych do 2005 r., tego
tu nie ma; jeszcze się nie zdarzyło, aby Rada, indywidualnie podejmując uchwały w
sprawie bonifikat, nie udzieliła tych bonifikat; nie widzę powodów, Ŝeby Prezydent
tym się zajmował, a nie Rada; głosując za tą uchwałą tracimy moŜliwość audytu;
podjecie  tej  uchwały  oznacza,  Ŝe  Rada  na  własne  Ŝyczenie  traci  kontrolę  nad
gospodarką majątkiem gmin; będę przeciw temu projektowi uchwały. 
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Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
Prezydent  zawsze  się  tymi  sprawami  zajmował,  bo  warsztatowo  przygotowuje
wszystkie decyzje; ustawa określa warunki i zasady; jest jedna zasada prawna, Ŝe nie
przepisuje się do aktów wykonawczych przepisów ustawy; nigdy Rada Gminy Piła
nie  traciła  kontroli  nad  wszelkimi  decyzjami  wykonawczymi,  które  realizuje
Prezydent; indywidualne przypadki rozstrzygane są  uchwałami, które dany problem
rozwiązują.

Radny Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:
zgadzam się z Radną Marią Miler, co do wagi tej uchwały poniewaŜ jest to jedna z
konstytucyjnych  uchwał,  tworząca  podział  obowiązków,  gdzie  z  części  praw
rezygnujemy ma rzecz Prezydenta i świadomie chcemy to zrobić; zaleŜy nam na tym,
by  Pilanie  dysponowali  własnością,  a  nie  taką  parawłasnością  jak  uŜytkowanie
wieczyste; ja bym takich obaw tutaj nie widział; jeŜeli okaŜe się, Ŝe Prezydent nie
stosował się do filozofii, która  przyświeca Radzie przy podejmowaniu tej uchwały,
to w kaŜdej chwili taką uchwałę będziemy mogli zmienić.

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
to  nie  jest  nowa instytucja  w obszarze  funkcjonowania  Rady,  to  jest  powrót  do
rozwiązań, które w przeszłości obowiązywały.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka m. in. stwierdziła:
w § 1 pkt 1 – 99% to jest nowy zapis, czy rzeczywiście tak jest, Ŝe ten zapis będzie
obejmował głównie repatriantów.

Naczelnik Cyryla Dobecka m. in. stwierdziła:
mówiąc  o  repatriantach  miałam  na  myśli  te  przypadki  poniewaŜ  osoby,  które
otrzymały, w zamian za pozostawienie mienia poza granicami Polski nieruchomości
w  ówczesnym  czasie,  zamiennie  prawo  własności,  a  wówczas  obowiązywała
wyłącznie forma prawa uŜytkowania wieczystego i Ŝeby wartość tych nieruchomości
zrekompensować to zaliczano jednocześnie opłaty roczne za cały okres uŜytkowania
wieczystego, czyli  za 99 lat;  ówczesne ustawodawstwo dopuszczało równieŜ,  aby
uŜytkownicy wieczyści wnosili opłaty roczne nie tylko za jeden rok na bieŜąco, ale
mieli moŜliwość wnieść te opłaty za dłuŜszy okres uŜytkowania, w tym równieŜ za
ustanowiony  okres  88  lat  bądź  99  lat;  w  1997r;  weszły  przepisy  o  gospodarce
nieruchomościami  i  zakazały  uiszczania  opłat  za  okres  z  wyprzedzeniem;  te
przypadki 99% bonifikaty uznajemy, Ŝe będą stosowane wyłącznie do do okresu jak
jest to sformułowane w tym punkcie.

Radna Maria Miler m. in. stwierdziła:
obawiam się,  Ŝe  oddając  delegację  w  udzielaniu  bonifikaty  Prezydentowi,  czyli
stosując  generalnie  zasadę  udzielania  bonifikat,  my  pozbawiamy  się  stanowienia
prawa, do którego jesteśmy zobowiązani. 
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Za  podjęciem  uchwały  opowiedziało  się  19  radnych,  2  radnych  było
przeciwnych,  2  radnych  wstrzymało  się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta
większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/
Projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr XLV/458/01 Rady Miejskiej w Pile z
dnia 27 listopada 2001r.  sprawie zamiany gruntów omówiła Naczelnik Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/
Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiany  gruntów  przedstawiła  Pani  Cyryla
Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje powyŜszego
projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/
Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  omówiła  informację
Prezydenta Miasta o zgłoszonych w 2009 roku Ŝądaniach, o których mowa w art.
36 ust. 1-3 i ust. 5 wydanych decyzji, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z
dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Informacja przyj ęta została bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/
Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Powiatu  Pilskiego
przedstawiła Naczelnik Dobecka.

Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  wyraŜeniu  przez  Komisje  Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-22/
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Sekretarz  Gminy  Leszek  Partyka  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
utworzenia  obwodów  głosowania  w  Szpitalu  Specjalistycznym  w  Pile  im.
Stanisława Staszica i w Domu Pomocy Społecznej im. Jana Pawła II w Pile dla
przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-23/
W punkcie interpelacje i zapytania głos zabrali:

Radna Maria Miler i Radna Mirosława Rutkowska-Krupk a złoŜyły interpelacje–
odpowiedzi  na poruszone w nich  sprawy zostaną  radnym udzielone na piśmie –
interpelacje stanowią   załączniki do protokołu.

Ad-24/
W sprawach róŜnych  głos zabrali:

Przewodniczący  Rady  poinformował  o  piśmie  Pana  Tomasza  Kołodziejczyka,
którego skarga była rozpatrywana na poprzedniej sesji – pismo do wglądu w Biurze
Rady Miasta oraz przypomniał o obowiązku złoŜenia oświadczeń majątkowych do
końca kwietnia br.

Radna Teresa Kasior poprosiła o informację nt prac przygotowawczych na Płotkach
do sezonu letniego – informacji  Radnej oraz  Radnemu Krzysztofowi Szewcowi,
który zadał dodatkowe pytania w tej kwestii udzielił Dyrektor MOSiR Krzysztof
Kijak.  Ponadto Prezydent Kosmatka udzielił informacji Radnemu Rafałowi Zdzieli
dotyczącej  statusu  prawnego  Dyrektora  Kijaka,  który  jednocześnie  pełni  funkcję
Prezesa Zarządu Spółki AQUA-PIL.

Wiceprzewodniczący  Rady  Włodzimierz  Bystrzycki  wnioskował  o
wprowadzenie  pod  obrady  następnej  sesji  dodatkowego  tematu,  na  bazie
otrzymanego Raportu  o  Przeciwdziałaniu  Narkomanii,  poszerzonego  o  stan
bezpieczeństwa.  Materiały powinny zawierać informacje z zakresu działania Policji,
Prokuratury,  StraŜy  PoŜarnej,  StraŜy  Miejskiej. Prezydent  Wołoszyński
zaproponował,  by  skorzystać  z  materiałów  przygotowanych  dla  Komisji
Bezpieczeństwa funkcjonującej w Starostwie.

Wniosek  Wiceprzewodniczącego  Rady  Włodzimierza  Bystrzyckiego  został
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przyj ęty jednogłośnie.

Na  prośbę  Radnego  Rafała   Zdziereli  Prezes  Izby  Gospodarczej  Północnej
Wielkopolski Grzegorz Marcianiak poinformował o przygotowaniach do wystawy,
przedstawił  program  działania  wymieniając  trudności,  jakie  Izba  napotkała  przy
realizacji  tego  przedsięwzięcia,  m.  in.  dot.  niwelacji  terenu  wyspy.  Do  tej
wypowiedzi  odnieśli  się  Prezydenci Zbigniew  Kosmatka  i  Jerzy  Wołoszyński
apelując o rozwaŜenie innych wariantów niŜ te zaproponowane przez Izbę.

Ad-25/
W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak zamknął obrady XLVII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                               Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                               Paweł Jarczak
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